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   Awardees of the Consulate General of Spain Prize for the Promotion of  Spanish 
Language and Culture

國際學院是一個集學歷教育與非學歷培訓於一體的教學單位，設有外國語學士

（葡萄牙語、西班牙語、英語）、外國語碩士（葡萄牙語、西班牙語、英語）、國際漢

語教育碩士、國際漢語教育博士和創意寫作博士課程。此外，學院爲大學提供通識教

育中、英文課程以及非學歷教育： DELE考試備考線上課程。

作為課程質量保障的措施之一，國際學院的兩個學位課程“外國語學士”與“國際漢語

教育碩士”順利通過香港學術及職業資歷評審局（HKCAAVQ）審核。

國際學院以多元化和國際化的師資（葡萄牙、巴西、西班牙、墨西哥、美國等海外國

家以及香港、澳門地區的教師，中國內地的教師也多有海外教育背景），爲學生提供

“雙外語＋專業副修＋實踐”複合型課程，旨在培養既具有外語能力又瞭解專業知識的

複合型人才。具有博士學位的全職教師佔教師總數的 59%。

國際學院目前有兩個中心：「澳門國際教育培訓中心」

（Center for International Education, Macau）

與「澳 門 拉 丁 美 洲 研 究 中 心」(Macao Centre for 

Research of Latin America)，前者通過提供專項服

務，旨在成為澳門地區的一個集「課程設置與質素保

障」與「外語教學與對外漢語人才培訓」服務於一體的

綜合基地。中心同時亦為東南亞國家及地區的院校和機

構提供上述專項服務；後者以澳門為平台，利用澳門多

語環境的優勢，開展中國與拉丁美洲國家及地區，在經

濟、社會、文化、語言及教育等領域的學術研究，成為

粵港澳大灣區一個提供拉丁美洲研究的平台。

國際學院亦致力為本校學生提供公開考試的平台：雅思

國際英語測試（IELTS）及西班牙語等級考試（DELE），

為科大學生的學習提供極大的便利和更好的平台，也極

大促進本校外語教學的發展。

國際學院學生畢業去向跟蹤統計顯示，本科三個專業畢

業生選擇並被錄取在英國、美國、澳大利亞、法國、瑞

士、葡萄牙、西班牙、香港等國家或地區大學讀研佔畢

業生 50% 之上，所學研究生專業跨度廣（創意媒體、

公共政策、國際貿易、國際市場、自然和文化資源的旅

遊管理、視聽傳播與廣告內容、社會科學、護理學、英

語教育、教育管理、機械工程管理），就讀院校質素高

（劍橋大學、倫敦政治經濟學院、倫敦國王學院、愛丁

堡大學、格拉斯哥大學、拉夫堡大學、英屬哥倫比亞大

學、紐約大學、波士頓大學、悉尼大學、墨爾本大學、

昆士蘭大學、麥考瑞大學、馬蘭歐尼巴黎校區、蒙特酒

店管理學院、巴塞羅那自治大學、巴塞羅那大學、康普

斯頓大學、CEF 馬德里金融研究中心、卡斯蒂利亞拉

曼卻大學、卡洛斯三世大學、龐培法布拉大學、香港大
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學、香港中文大學、香港城市大學、里斯本大學、波

爾圖大學、米尼奧大學、新加坡國立大學等），還有

在碩士研究生課程結束之後，繼續攻讀博士課程的，

顯示了本科複合型“雙外語＋專業副修＋實踐” 課程

的優勢。

國際漢語教育研究生課程學生畢業去向跟蹤統計顯

示，每年通過國家漢辦孔子學院平臺派往海外的人數

約 10% 左右，所去國家涵蓋十餘個國家和地區（韓

國、柬埔寨、泰國、菲律賓、西班牙、葡萄牙、法

國、俄羅斯、智利、莫桑比克、摩洛哥、塞爾維亞、

中國澳門），其他畢業生就業與內地高校、政府部門、

企業等。

學位課程
Degree Program

培養目標
Aims

修讀年期
Duration of 
Study (Year)

授課語言
Medium of 
Instruction

國際漢語教育博士
PhD in Teaching 
Chinese as a 
Foreign Language

本課程旨在培養具有較高語言學和語言教學理論素養、靈活適應多元文化環境
的跨文化交際能力、能夠勝任國際漢語教學實踐和相關研究工作的高層次教學
科研人才。
The objective of the program is to provide students with theoretical literacy 
of linguistics and language teaching, enable them to develop cross-cultural 
communication flexibly, and enhance their competence for teaching Chinese as a 
foreign language and for conducting research.

3

中 /英 /葡
Chinese/
English/

Portuguese

創意寫作博士
PhD in Creative 
Writing

本課程以培養適合社會需求的創意寫作綜合能力型高端人才為目標。採取學術
研究與實踐能力並重的複合型人才培養模式，為高等院校設立的創意寫作類課
程培養教學、研究人員，為文化產業、政府部門、事業單位、文化社區輸送優
秀的創意產業運籌與管理人才，也可以培養自由作家、自由從業、自主創業類
型人才。利用國際平台優勢，發揮澳門高校在創意寫作人才、助推國家創意產
業發展方面的關鍵作用，精心培養具自身特色的創意寫作高級人才。
The program objective is to nurture talents who possess solid competence in 
creative writing with consideration of catering for the needs of the society at 
large. Focusing on preparing candidates academically and professionally, the 
program intends to produce graduates who can work in areas of culture-oriented 
industry, government agencies, organizations for cultural affairs, and managerial 
positions. Freelancing and careers in creative industries are also destinations that 
this program is designed for, with ready access to rich resources and with global 
perspectives in Macao.   

3

中 /英
Chinese/
English

國際漢語教育碩士
Master of Teaching 
Chinese as a 
Foreign Language

培養了解中國，理解中華文化，具有較熟練的中國語言文化教學技能和跨文化交際
能力，適應漢語國際推廣、勝任漢語教學任務的高層次、應用型、複合型專業人才。
Designed to provide students with a broad knowledge of China and Chinese 
culture, to enable them to grasp skills for teaching Chinese language and culture, 
and to enhance their capability to engage in cross-cultural communication, which 
will help them become highly qualified professionals in teaching Chinese as a 
foreign language. 

2

中 /英 /葡
Chinese/
English/

Portuguese

外國語碩士
Master of Arts in 
Foreign Language 
Studies

旨在培養複合型雙語人才，課程設置與社會發展相接軌，更加新穎及實用，並為
不同目標的學生提供多類型的必修及選修科目，為澳門及內地的社會發展注入新
鮮血液。
專業 : 英語、葡萄牙語及西班牙語
Through compulsory and elective subjects, students in the three tracks: 
English, Spanish, and Portuguese, are expected to be bilingually competent 
and knowledgeable of both local and non-local contexts. 
Major : English, Portuguese and Spanish

2

中 /英 /葡 /西
Chinese/
English/

Portuguese/
Spanish

外國語學士
Bachelor of Arts in 
Foreign Language 
Studies 

培養具有 “雙外語＋專業副修＋實踐” 的複合型外語人才。
專業 : 英語、葡萄牙語及西班牙語
Designed to prepare graduates who are bilingually competent with a major in a 
select field of studies enhanced through practicum experience.
Major : English, Portuguese and Spanish

4

中 /英 /葡 /西
Chinese/
English/

Portuguese/
Spanish

獎項 
國際學院同學獲獎紀錄：

• 林上盈、譚奕晴、喻靈婧同學獲得西班牙駐香港總領事館語言文化傳播獎

(12/2020)

特色優勢

• 畢業去向在歐美亞國家與地區高校讀研一流大學居多

• 複合型“雙外語＋專業副修＋實踐” 課程設置

• 師資多元化，教師來自海外國家和多個地區，具多國教育背景及教學經驗。

• 海外資源豐富，合作院校逐年增加，為學生提供更多海外學習、實踐、實習機會。
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查詢 Enquiries

地址 Address
澳門氹仔偉龍馬路 澳門科技大學 R座 R722a室 ／ Room R722a, Block R, Macau University of Science and Technology, Avenida Wai Long, Taipa, Macao
電話 Tel
 (853) 8897 2144

電郵 E-mail
bafls@must.edu.mo    

傳真 Fax
 (853) 2899 0126

網站 Website
http://www.must.edu.mo/uic

The University International College (UIC) is an academic unit providing certificate and non-
certificate education. The undergraduate program (Bachelor of Arts in Foreign Language 
Studies with three concentrations in English, Portuguese, and Spanish). The post-graduate 
programs (Masters and PhD in Teaching Chinese as a Foreign Language, Master of Arts 
in Foreign Language Studies and PhD in Creative Writing). In addition, UIC offers General 
Education courses including English, Chinese along with DELE Online Preparation Course. 

The two programs, Bachelor of Arts in Foreign Language Studies (BAFLS) and Master of 
Teaching Chinese as a Foreign Language (MTCFL), successfully completed the Program 
Review process evaluated by the Hong Kong Council for Accreditation of Academic & 
Vocational Qualifications (HKCAAVQ) to assure the quality of the programs.

University International College has teachers from Portugal, Brazil, Spain, Mexico, United 
States, Mainland China, Hong Kong and Macao Region to provide students with compound 
curriculum "Bilingualism + Minor Electives + Field Studies", aiming to cultivate compound 
talents who have both foreign language ability and professional knowledge. Full-time teachers 
with terminal degrees account for 59% of the total teaching staff.

UIC currently houses two centers: The Center for International Education, Macau and Macao 
Centre for Research of Latin America. The Center for International Education, Macau intends 
to provide professional trainings for foreign language and Chinese language educators. The 
Macao Centre for Research of Latin America is established to utilize the multicultural resources 
in Macao in conducting research and providing services in selected areas of issues and topics 
in economic, social, cultural, linguistic, and language educational areas, and to become a 
research platform on Latin America for the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area.

The University International College is also committed to providing a platform for examinations 
to foster the development of foreign language studies. Students can apply for IELTS 
(International English Language Testing System) and DELE (Diplomas of Spanish as foreign 
Language).  

Our graduates have impressive destinations after they finish their studies. Over half of 
graduates from the baccalaureate degree program have continued to pursue post-graduate 
studies (areas of study arranging from Creative Media, Public Policies, International 
Trades, Tourism Management in Natural/Cultural Resources, Communication & Commercial 
Analyses, Social Science, English, Education, Nursing, Engineering Management) in 
institutions of higher education (UK, Canada, USA, Australia, France, Portugal, Spain, 
Switzerland, Singapore, Hong Kong/China). The destination results indicate added value 
to our students in their pursue of post-graduate studies at both Masters and doctoral 
levels. For the post-graduate students, the destination after their completion of the post-
graduation programs includes serving as volunteer teachers of Chinese as a foreign 
language (approximately 10%) in some countries and regions (Korea, Cambodia, Thailand, 
the Philippines, Spain, Portugal, France, Russia, Chile, Mozambique, Morocco, Serbia, and 
Macao/China) or seeking employment in institutions of higher education, enterprises and 
government in mainland China.

Awards
Prizes for the Promotion of Spanish Language and Culture were 
granted to Spanish Major students Shangying Lin, Yiqing Tan and 
Lingjing Yu by the Consulate General of Spain, Hong Kong.

Unique Advantages Characters & 
Advantages 
• Our graduates have impressive destinations after they finish 

their studies
• Development of complex learning "Bilingualism + Minor 

Electives + Field Studies"
• Experienced teachers come from different countries and 

regions
• Provision of strong network of affiliates around the world, 

providing more study abroad opportunities. 

t 加拿大英屬哥倫比亞大學暑期項目 Summer Program hosted by the 
University of British Columbia, Canada

p西班牙巴塞隆納自治大學暑期項目

    Summer Program hosted by the Autonomous University of 
Barcelona, Spain


